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1  ΠΡΟΚΑΤΑΡΤΙΚΗ ΣΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΓΙΑ ΤΟ ΤΣΙΜΠΗΜΑ
ΝΗΠΙΟΥ ΑΠΟ ΦΙΔΙ

Πηγή: ΜΑΓΝΗΣΙΑ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

03-08-2018

Κυκλοφορία: 0 Επιφάνεια: 466.03 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Π
ροκαταρτική έρευνα για τη διερεύνηση του περι
στατικού τσιμπήματος νηπίου 19 μηνών από φίδι 
στο Βένετο, που γνωστοποίησε η γιαγιά του, ζή
τησε χθες το πρωί, κατόπιν εντολής του διοικητή του 

«Αχιλλοπούλειου» Μ. Δραμητινός, ο διευθυντής της Ιατρι
κής Υπηρεσίας του Νοσοκομείου Βόλου, ώστε να διερευ- 
νηθεί το ιατρικό σκέλος της υπόθεσης, αν δηλαδή, υπήρξε 
κάποια ολιγωρία ή κάποιο λάθος στο νοσηλευτικό ίδρυμα. 
Ο διοικητής του Νοσοκομείου Ματθαίος Δραμητινός, μί
λησε στο κεντρικό δελτίο ειδήσεων του «Ράδιο Ένα» και 
είπε ότι το συγκεκριμένο περιστατικό δεν ήταν σε γνώση 
της Διοίκησης, που το πληροφορήθηκε χθες το πρωί από 
τις εφημερίδες και δεν έγινε καμία καταγγελία ή αναφορά, 
ενώ αποτελέσματα της έρευνας αναμένονται σε περίπου 
10-15 ημέρες.

ΠΡΟΚΑΤΑΡΤΙΚΗ ΣΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ 
ΓΙΑ ΤΟ ΤΣΙΜΠΗΜΑ ΝΗΠΙΟΥ ΑΠΟ ΦΙΔΙ
0 ΔΙΟΙΚΗΤΗΣ ΕΙΠΕ ΟΤΙ ΔΕΝ ΗΤΑΝ ΣΕ ΓΝΩΣΗ ΤΗΣ ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ ΤΟ ΠΕΡΙΣΤΑΤΙΚΟ
Ο διοικητής δήλωσε, ότι συναισθάνεται απόλυτα την 

αγωνία των παππούδων και των γονέων του παιδιού, 
με όλη την ταλαιπωρία που υπέστησαν και ηθικά γίνε
ται προσπάθεια να τους συμπαρασταθούν από το Νο
σοκομείο όσο μπορούν.
«Από τις 7.30το πρωί που εγώ το αντιλήφθηκα και την 
έρευνα που έκανα, προκύπτει ότι αντιοφικός ορός, 
υπήρχε, υπάρχει και θα υπάρχει μόνιμα στο «Αχιλλο- 
πούλειο», δήλωσε ο διοικητής του Νοσοκομείου που 
πρόσθεσε ότι πιθανόν η γιαγιά του παιδιού παραπλη- 
ροφορήθηκε, αν και δεν γνωρίζει τι της είπαν και πως 
το κατάλαβε.

«Σε πλήρη κάλυψη η εφημερία»

Ο κ. Δραμητινός είπε ότι την ημέρα που πήγε το παι
δάκι στο Νοσοκομείο υπήρχε ειδικός γιατρός που εφη- 
μέρευσε και ειδικευόμενος, ενώ η εφημερία ήταν σε 
πλήρη κάλυψη.
«Δεν διαφωνώ σε καμία περίπτωση με τις αιτιάσεις των 
ανθρώπων και είναι προς διερεύνηση. Διατάχτηκε στις 
8 το πρωί προκαταρκτική εξέταση από τη Διοίκηση του 
Νοσοκομείου, την οποία ανέλαβε το πιο υψηλόβαθμο 
στέλεχος των γιατρών, ο πρόεδρος της Ιατρικής Υπη
ρεσίας», δήλωσε ο διοικητής.

«ΑΝΤΙΟΦΙΚΟΣ ΟΡΟΣ, ΥΠΗΡΧΕ, 
ΥΠΑΡΧΕΙ ΚΑΙ ΘΑ ΥΠΑΡΧΕΙ 
ΜΟΝΙΜΑ ΣΤΟ “ΑΧΙΛΛ0Π0ΥΛΕΙ0”» 
ΔΗΛΩΣΕ 0 ΔΙΟΙΚΗΤΗΣ 
ΤΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ

Όπως είπε, αν διαπιστωθεί ότι υπήρξε καθυστέρηση, 
κακή ιατρική και κάποια ευθύνη, ο κ. Δραμητινός ξεκα
θάρισε ότι θα διαταχτεί Ένορκη Διοικητική Εξέταση και 
η υπόθεση δεν θα μείνει χωρίς να ελεγχθεί.

«Δεν υπάρχει Μονάδα Εντατικής Ανηλίκων»

Ο διοικητής του Νοσοκομείου τόνισε ότι το παιδάκι 
πήγε στο Νοσοκομείο τη Δευτέρα 23 Ιουλίου, στις 
14.15 ως πιθανό κάταγμα δαχτύλου, έγινε ακτινογρα
φία που δεν έδειξε κάτι και μετά από δήλωση των παπ
πούδων του ότι πιθανόν να ήταν τσίμπημα φιδιού, 
αντιμετωπίστηκε κατ’ αυτό τον τρόπο και στις 3 ώρες

που έμεινε στο Νοσοκομείο, μέχρι να γίνει η διακομιδή 
του, έγιναν αρκετές ιατρικές πράξεις (τουλάχιστον δύο 
αιμοληψίες και θεραπεία, με οξυγόνο, ενώ χορηγή
θηκε αντιβίωση).
«Δεν μπορούμε να πούμε ότι το παιδί δεν είχε φρον
τίδα. Αν δεν είχε και τη σωστή φροντίδα, θα είναι προ
ϊόν της προκαταρκτικής εξέτασης, σε διάστημα 10-15 
ημερών», σημείωσε.
Ερωτηθείς ο κ. Δραμητινός αν το περιστατικό θα μπο
ρούσε να αντιμετωπιστεί στο Νοσοκομείο, απάντησε 
από την ιατρική του εμπειρία ότι όλα τα περιστατικά 
και οι αντιδράσεις δεν είναι ίδια. Σαφώς αντιμετωπίζον
ται τέτοια περιστατικά σε δευτεροβάθμιο Νοσοκομείο, 
όπως του Βόλου και κάποια από τα οποία αρχίζουν να 
παρουσιάζουν μόλυνση, γιατί αυτό είναι το πρόβλημα 
με τσιμπήματα φιδιών και στο Βόλο δεν υπάρχει Μο
νάδα Εντατικής Ανηλίκων, οπότε διακομίζονται σε τρι
τοβάθμια Νοσοκομεία.
Τέλος, ο διοικητής αναφέρθηκε στον αντιλυσσικό ορό, 
λέγοντας ότι υπάρχει στο Νοσοκομείο, που οφείλει να 
έχει ό,τι χρειάζεται, αλλά είναι μια πολύ επώδυνη θε
ραπεία, που θέλει ειδική παρακολούθηση και προφα
νώς γίνεται στα Επείγοντα πάντα υπό την κρίση του 
θεράποντος ιατρού, ενώ εξετάζεται λεπτομερώς, σε 
ποιο περιστατικό θα δοθεί ή όχι.
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1  Επεκτείνονται η ομηρία και η ανακύκλωση των
επικουρικών στα νοσοκομεία

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

03-08-2018

Κυκλοφορία: 2580 Επιφάνεια: 400.29 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ

Επεκτείνονται η ομηρία και η ανακύκλωση 
των επικουρικών στα νοσοκομεία
Σε Επίκαιρη Ερώτηση του ΚΚΕ απάντησε ο αναπληρωτής υπουργός Υγείας

Σ
τον αέρα» βρίσκεται το επικουρικό προ
σωπικό που υπηρετεί στα νοσοκομεία 
της χώρας. Γιατροί και εργαζόμενοι, μετά 
από 5 χρόνια σκληρής δουλειάς και προσφο

ράς για να λειτουργούν στοιχειωδώς τα νοσο
κομεία, βρίσκονται πλέον αντιμέτωποι με τον 
εφιάλτη της ανεργίας, σύμφωνα με όσα ανέ
φερε χτες στη Βουλή ο αναπληρωτής υπουρ
γός Υγείας, Π. Πολάκης, απαντώντας σε Ε
πίκαιρη Ερώτηση του βουλευτή του ΚΚΕ Μ. 
Συντυχάκη.

Ο βουλευτής του ΚΚΕ επισήμανε ότι «το ε
πικουρικό προσωπικό στα νοσοκομεία της χώ
ρας, που έκλεισε 24μηνο, βρίσκεται αντιμέ
τωπο με τον κίνδυνο απόλυσής του και με α
βέβαιη την πληρωμή». Πανελλαδικά, σημείω
σε, είναι πάνω από 600. Στα νοσοκομεία της 
Κρήτης, τα οποία ήταν η αφορμή για την Επί
καιρη, είναι 45 (20 στο ΠαΓΝΗ, 3 στο Βενιζέ- 
λειο, 3 στον Αγιο Νικόλαο, 11 στο Ρέθυμνο, 8 
στα Χανιά). Οι περισσότεροι προσλήφθηκαν 
μέσω ΑΣΕΠ το 2013, ενώ 10 από αυτούς προ
σλήφθηκαν το 2016.

Ανέδειξε ότι όσο και αν προσπαθεί η κυβέρ
νηση να τους καθησυχάσει, οι εργαζόμενοι εί
ναι «στον αέρα» αφού οι αποφάσεις του Ελε
γκτικού Συνεδρίου στα τέλη του 2017 προβλέ
πουν την αυτοδίκαιη απόλυση όσων υπερβαί
νουν το 24μηνο. Η τροπολογία που ψηφίστηκε 
τον Ιούνη απλώς παρατείνει την ομηρία των ε
πικουρικών εργαζομένων, αφού προβλέπει λή
ξη της θητείας τους στις 31 Μάη του 2019. Ε
νώ για τους επικουρικούς γιατρούς δεν υπάρ
χει καμία πρόβλεψη. Χώρια ότι υπάρχει το εν
δεχόμενο να μην υπογράφει η ανανέωση των

συμβάσεων για όλους τους επικουρικούς, αν 
κριθεί από τις διοικήσεις των Φορέων Παροχής 
Υπηρεσιών Υγείας (ΦΠΥΥ) ότι δεν χρειάζονται.

Οσο για την προκήρυξη θέσεων μέσω ΑΣΕΠ 
που προβλέπει η ίδια τροπολογία, πέρα από 
το γεγονός ότι δεν καλύπτει το σύνολο των α
ναγκών στα νοσοκομεία της χώρας, όπως ση
μείωσε ο Μ. Συντυχάκης, «δεν προβλέπει κα
μία δέσμευση για μοριοδότηση που να εξα
σφαλίζει την εργασία τους. Αντίθετα, θα βά
λετε τους άνεργους, που δικαίως ζητούν ερ
γασία, απέναντι σ’ αυτούς που θέλουν να κα
τοχυρώσουν την εργασία τους, δηλαδή το επι
κουρικό προσωπικό. Είναι κάτι που θα ενισχύ- 
σει τον κοινωνικό αυτοματισμό» και αυτό όταν 
είναι τόσες οι ανάγκες των νοσοκομείων «που 
μπορούν να βρουν θέση και οι άνεργοι, αλλά 
και αυτοί που ήδη εργάζονται».

Ζήτησε από τον αναπληρωτή υπουργό να α
παντήσει με σαφήνεια αν είναι στις προθέσεις 
της κυβέρνησης να καταργήσει τις ελαστικές 
εργασιακές σχέσεις, «μονιμοποιώντας όλους 
όσοι ήδη εργάζονται και πραγματοποιώντας μα
ζικές προσλήψεις μόνιμου προσωπικού πλή
ρους και αποκλειστικής απασχόλησης με πλή
ρη ασφαλιστικά και εργασιακά δικαιώματα».

Εμπόριο ελπίδας 
από την κυβέρνηση

Ο Π. Πολάκης σημείωσε για την προκήρυξη 
η οποία θα δημοσιευτεί Σεπτέμβρη - Οκτώβρη 
ότι «θα μοριοδοτηθεί η προϋπηρεσία» των ε
πικουρικών, όμως διευκρίνισε ότι «επειδή ε

γώ δεν είμαι ψεύτης, μπορεί στους 100 οι 2 - 
3 να μην είναι οι ίδιοι, γιατί μπορεί να βρεθεί 
κάποιος που να έχει τέτοια προϋπηρεσία ή τέ
τοια μόρια ή τέτοια οικογενειακή κατάσταση 
που να ξεπεράσει κάποιον». Σε άλλο σημείο 
χαρακτήρισε «αντισυνταγματικό» το αίτημα των 
επικουρικών για τη μετατροπή των συμβάσε- 
ών τους σε αορίστου χρόνου.

Δεν παρέλειψε ωστόσο να επιδοθεί και 
σε εμπόριο ελπίδας προς τους εργαζόμε
νους λέγοντας: «Υπενθυμίζω ότι στις 21 Αυ- 
γούστου βγαίνουμε από τα μνημόνια και θα 
μπορούμε κάποια πράγματα να τα κάνουμε 
με διαφορετικό τρόπο και να στηρίξουμε το 
δημόσιο σύστημα Υγείας». Μάλιστα, κάλε- 
σε το ΚΚΕ να αλλάξει λίγο «την ανάλυση της 
πραγματικότητας ως κόμμα», επειδή «η επι
λογή της κυβέρνησης να στηρίξει το δημό
σιο σύστημα Υγείας (...) δεν "κολλάει" στην 
ανάλυση της καταστροφής που έχετε κάνει 
με βάση το πώς εξελίσσεται ο παγκόσμιος 
καπιταλισμός»...

Ο Μ. Συντυχάκης, αναδεικνύοντας την κο
ροϊδία, σημείωσε ότι η κυβέρνηση επεκτείνει 
τις ελαστικές εργασιακές σχέσεις στα νοσο
κομεία γιατί έχει δεσμεύσεις απέναντι σε ΕΕ, 
ΟΟΣΑ, ΔΝΤ, που δεν σταματούν τον Αύγου
στο, αλλά πάνε μέχρι το 2060, οι οποίες όσον 
αφορά την Υγεία προβλέπουν «αυτοτελείς ε
πιχειρηματικές μονάδες, με περιορισμένη ερ
γασιακή, μισθολογική δαπάνη, αυτοσυντήρη
σή τους από τα ίδια έσοδα, συμπεριλαμβα- 
νομένης και της μισθοδοσίας από την πώλη
ση υπηρεσιών Υγείας σε ασθενείς και ασφα
λιστικά ταμεία».
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1  «Εξωση» στην Ψυχική Υγεία
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
03-08-2018

Κυκλοφορία: 2580 Επιφάνεια: 116.62 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Εξωση»
στην Ψυχική Υγεία

Οι συνέπειες από την έλλειψη κρατι
κών υποδομών για τη στέγαση δομών Υγεί
ας και η εξάρτηση τέτοιων υποδομών από 
ιδιώτες αποτυπώνονται στην έξωση που έ
γινε πριν από λίγες μέρες στο Κέντρο Ψυ
χικής Υγείας στο Ρέθυμνο. Στην πόλη ό
που πριν από λίγες μέρες η κυβέρνηση πα
νηγύριζε και έκοβε κορδέλες εγκαινίων για 
το Κέντρο Ψυχικής Υγείας Παιδιών και Ε
φήβων του Νοσοκομείου Ρεθύμνου, το ο
ποίο κι αυτό είναι ένα, μοναδικό και κου
τσουρεμένο, με μόλις 2 μόνιμους γιατρούς 
και παραϊατρικό προσωπικό με ελαστικές 
σχέσεις εργασίας.

Το «όραμα» και την «αναβάθμιση και στή
ριξη των ψυχιατρικών δομών», που ευαγ
γελίζεται η κυβέρνηση, διαπίστωσαν από 
πρώτο χέρι οι εξυπηρετούμενοι του Κέ
ντρου Ψυχικής Υγείας Ρεθύμνου, που α
ντίκρισαν δικαστικούς επιμελητές και α
στυνομία να εφαρμόζουν δικαστική από
φαση έξωσης από το κτίριο. Ο ιδιοκτήτης 
θέλει την τουριστική αξιοποίησή του και εί
χε ενημερώσει τους αρμόδιους για την α
πόφασή του εδώ και δύο χρόνια.

Το Κέντρο Ψυχικής Υγείας εξυπηρετεί 
περίπου 4.000 άτομα το χρόνο, θεραπεί
ες εκατοντάδων ανθρώπων που έχουν α
νάγκη ψυχολογικής και φαρμακευτικής υ
ποστήριξης διακόπηκαν βίαια, αντιμετωπί
ζοντας στη συνέχεια την ανασφάλεια για 
το πότε και πού θα συνεχίσουν τις θερα
πείες τους. Να σημειωθεί ότι οι θεραπεί
ες των ψυχικά ευάλωτων ανθρώπων απαι
τούν σταθερότητα, συνέπεια και συνέχεια.

Το προσωπικό του Κέντρου κλήθηκε άμε
σα να συγκεντρώσει και να μεταφέρει τον 
εξοπλισμό της υπηρεσίας σε άλλο, «προ
σωρινό» κτίριο (σε χώρο του ΚΕΦΙΑΠ), α
κατάλληλο όσον αφορά την προσβασιμό- 
τητα και τους χώρους.
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1  Σε αναμονή μπαίνει ο οικογενειακός γιατρός
Πηγή: ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
03-08-2018

Κυκλοφορία: 0 Επιφάνεια: 494.82 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σύμφωνα με το υπουργείο Υγείας, το σύστημα παραπομπών θα εφαρμοστεί από την
1η Ιανουάριου 2019 σταδιακά και ανάλογα με το επίπεδο κάλυψης του πληθυσμού από ΑΠΟψΟΟΠ
οικογενειακούς γιατρούς.

Σε αναμονή μπαίνει 
ο οικογενειακός γιατρός

Α
πό την 1η Ιανουάρι
ου 2019 θα ξεκινή
σει η εφαρμογή του 
συστήματος παραπο
μπών από τον οικογενεια
κό γιατρό σε εξειδικευμένη 

φροντίδα, δηλαδή σε ειδικό 
γιατρό ή νοσοκομείο. Στη δι
ευκρίνιση αυτή προχώρησε, 
χθες, το υπουργείο Υγείας 
με αφορμή τη σύγχυση της 
επίσημης εφαρμογής του θε
σμού του οικογενειακού για
τρού που ξεκίνησε χθες, με 
το σύστημα παραπομπών. 
Η σύγχυση αυτή οδήγησε 
μάλιστα τον Ιατρικό Σύλλο
γο Αθηνών να καλέσει τους 
γιατρούς, που είναι συμβε
βλημένοι με τον ΕΟΠΥΥ, να 
διακόψουν άμεσα την παρο
χή δωρεάν υπηρεσιών στους 
ασφαλισμένους, τουλάχιστον 
έως ότου το υπουργείο Υγεί
ας περιγράφει με σαφήνεια 
τις διαδικασίες για το νέο 
σύστημα.
Σύμφωνα με το υπουργείο 
Υγείας, το σύστημα παραπο
μπών θα εφαρμοστεί από την 
1η Ιανουάριου 2019 σταδια
κά και ανάλογα με το επίπεδο 
κάλυψης του πληθυσμού από 
οικογενειακούς γιατρούς. 
«Μέχρι τότε οι ασφαλισμέ
νοι θα εξακολουθήσουν να 
επισκέπτονται δωρεάν και 
χωρίς παραπεμπτικό τους 
συμβεβλημένους γιατρούς 
όλων των ειδικοτήτων», το
νίζει το υπουργείο Υγείας, 
επισημαίνοντας ότι τα έκτα
κτα και επείγοντα περιστατικά 
ούτως ή άλλως εξαιρούνται 
από τις διαδικασίες παρα
πομπής.
Υπενθυμίζεται ότι με βάση

Χωρίς παραπεμπτικό οι επισκέψεις σε γιατρό έως τα τέλη 2018

το νέο σύστημα ο κάθε πο
λίτης πρέπει να εγγράφει 
σε οικογενειακό γιατρό και 
τον οποίο θα επισκέπτεται 
όταν αντιμετωπίζει κάποιο 
μη επείγον πρόβλημα υγεί
ας. Ο οικογενειακός γιατρός 
εφόσον το κρίνει απαραίτη
το θα παραπέμπει τον πο
λίτη σε πιο εξειδικευμένη 
ςτροντίδα. Μάλιστα, η πα
ραπομπή από οικογενειακό 
γιατρό είναι υποχρεωτική, 
αφού όποιος ασφαλισμένος 
επιχειρήσει να επισκεφθεί 
από μόνος του -χωρίς πα
ραπεμπτικό- έναν εξειδικευ- 
μένο γιατρό του ΕΟΠΥΥ, θα 
πληρώσει την επίσκεψη. 
Οπτικά, ειδική αγωγή 
Εν τω μεταξύ, αναβάλλεται 
για την 1η Οκτωβρίου η 
εφαρμογή του νέου συστή

ματος χορηγησης οπτικών - 
γυαλιών οράσεως αλλά και 
παροχής υπηρεσιών ειδικής 
αγωγής (λογοθεραπεία, εργο- 
θεραπεία κ.ά.) στους ασφα
λισμένους του ΕΟΠΥΥ.

ΝΔ: ΜΕΤΑΡΡΥΘΜΙΣΤΙΚΟ 
ΝΑΥΑΓΙΟ
Ο Τομεάρχης Υγείας της Νέας 
Δημοκρατίας, βουλευτής Επι
κράτειας, κ. Βασίλης Οικο
νόμου και ο Αν. Τομεάρχης, 
βουλευτής Αχαΐας, κ. Ιάσων 
Φωτήλας, έκαναν την ακό
λουθη δήλωση: 
«Αντιμέτωποι με το μεγαλύ
τερο μεταρρυθμιστικό ναυ
άγιο στο χώρο της Υγείας, 
αλλά και με μια από τις πιο 
δραματικές αποτυχίες της δι
ακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑΝΕΛ, 
βρίσκονται από 1η Αυγού-

στου εκατομμύρια ασφαλι
σμένοι του ΕΟΠΥΥ, αλλά και 
εκατοντάδες χιλιάδες ασθε
νείς πολίτες σε όλη τη χώρα. 
Η πολυδιαφημισμένη -αλ
λά πολυδάπανη, παντελώς 
πρόχειρη και αποσπασμα
τική- “νέα” Πρωτοβάθμια 
Υγεία που δρομολογεί το 
Υπουργείο Υγείας, μετά το 
φιάσκο με τις ελάχιστες έως 
ανύπαρκτες και υποστελε
χωμένες ΤΟΜΥ, περνά τώ
ρα στο επόμενο στάδιο: Με 
ανακοίνωση του ο ΕΟΠΥΥ, 
κατήγγειλε χθες τις 1950 
συμβάσεις με ιδιώτες παθο
λόγους, γενικούς γιατρούς 
και παιδιάτρους, που μέχρι 
τώρα εξυπηρετούσαν ανελ
λιπώς τους ασφαλισμένους, 
και έθεσε σε ισχύ πλέον νέ
ες συμβάσεις με τους αόρα
τους οικογενειακούς γιατρούς 
της “μεταρρύθμισης”, προ- 
καλώντας υγειονομικό χάος 
στη χώρα και σκορπίζοντας 
ανασφάλεια και σύγχυση σε 
ασφαλισμένους, ασθενείς και 
επαγγελματίες της Πρωτο
βάθμιας Φροντίδας Υγείας. 
Οι στρεβλώσεις και οι εγκλη
ματικοί πειραματισμοί της 
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑΝΕΛ στο 
χώρο της Υγείας θα καταργη- 
θούν άμεσα από την μελλο
ντική κυβέρνηση της Νέας 
Δημοκρατίας. Με υπευθυ
νότητα, γνώση και ξεκάθαρο 
πρόγραμμα θα προχωρήσου
με τάχιστα και αποφασιστικά 
στην ανάδειξη της Πρωτο
βάθμιας Φροντίδας Υγείας 
σε κεντρικό πυλώνα της πο
λιτικής υγείας, προς όφελος 
όλων των πολιτών της πα
τρίδας μας».



5

1  «Καυτά» ἐρωτήματα ἀπό τόν ΙΣΑ
Πηγή: ΕΣΤΙΑ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
03-08-2018

Κυκλοφορία: 1080 Επιφάνεια: 71.51 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Καυτά» 
ερωτήματα 
άπό τόν ΙΣΑ

Μία σειρά άπό κρίσι
μα ερωτήματα θέτει ό Ια
τρικός Σύλλογος Αθηνών 
στούς φορείς γιά τήν πυρ- 
καϊά. Μεταξύ άλλων διε- 
ρωτάται ποιος άπεφάσι- 
σε τήν διακοπή τής 24ωρης 
λειτουργίας στίς ^Ιουλί
ου τού Κέντρου Έκτιμήσε- 
ως Κινδύνου-Άντιμετωπί- 
σεωςΌξέων Συμβάντων τού 
ΚΕΕΛΠΝΟ, γιατί τόΎπ. 
Υγείας έξέδωσε οδηγίες 
9 ήμέρες μετά τήν πυρκα- 
ϊά, καί εάν έγιναν δειγματο
ληψίες νερού στήν περιοχή 
γιατί δέν έδίδοντο τά στοι
χεία στήν δημοσιότητα.
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1  Αγωγή κατά του «Υγεία» για το σκάνδαλο των
βλαστοκυττάρων

Πηγή: DEAL NEWS Σελ.: 1,4,10 Ημερομηνία
έκδοσης:

03-08-2018

Κυκλοφορία: 0 Επιφάνεια: 1253.58 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΟΣΟ ΘΑ ΕΠΗΡΕΑΣΩ ΤΗΝ 
ΠΩΛΗΣΗ ΤΟΥ ΘΕΡΑΠΕΥΤΗΡΙΟΥ

Αγωγή κατά του 
«Υγεία» για το 
σκάνδαλο των 

βλαστοκυττάρων
^ Η αναβολή της Γ.Σ. της MIG και οι 

αντιρρήσεις των μετόχων. Πώς 
κινούνται

►► Προκαταρκτική εξέταση από την 
Εισαγγελία για το deal με το CVC

Σελ. 4,10
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ΠΕΡΑ ΑΠΟ ΤΙΣ ΔΙΩΞΕΙΣ ΓΙΑ ΤΟ ΣΚΑΝΔΑΛΟ

ΠΟΣΟ ΘΑ 
ΕΠΗΡΕΑΣΕΙ ΤΗΝ 

ΠΩΛΗΣΗ ΤΟΥ 
ΘΕΡΑΠΕΥΤΗΡΙΟΥ 

ΑΠΟ ΤΗ MIG

κατα του «
..—

;■■

1

■■ ■ «Η—

m

✓ ΤΙ ΖΗΤΟΥΝ ΟΙ Ν. ΝΙΚΟΛΑΙΔΗΣ ΚΑΙ STEM HEALTH

Για την υπόθεση των βλαστοκυττά
ρων, ξέχωρα από την άσκηση των ποινι
κών διώξεων και τη συγκεκριμένη αγω
γή της Stem Hellas και του Ν. Νικολαΐδη 
κατά του «Υγεία» και του «Μητέρα»,

ασκήθηκε και άλλη ποινική δίωξη ύστε
ρα από καταγγελίες των γονέων για την 
καταστροφή των βλαστοκυττάρων των 
παιδιών τους.

Η υπόθεση ανατέθηκε στην τακτική

ανακρίτρια Σταματίνα Λάσου και ορίστηκε 
ως πραγματογνώμονας η Ακαδημία Αθη
νών, ώστε ειδικοί να διαπιστώσουν εάν 
πραγματικά αλλοιώθηκαν ή καταστρά
φηκαν τα βλαστοκύτταρα.

Η εξέλιξη της υπόθεσης αυτής θεω
ρείται σημαντική, καθώς αφορά τουλά
χιστον 25.000 άτομα που μπορούν να 
εγείρουν αγωγές αποζημίωσης ύψους, 
όπως εκτιμάται, 500 εκ. ευρώ.

i. Το» Νικόληο» - Avrovlo» Ν«ολ«ίβη

2· Τ« ^ «ΙΑΤΡΙΙίΗ
ΕΑΛϋΤίίΚΜ ΤΡΛΙτιν. _____________ ίΚΗ ΤίΧΧΟΛΟΓΪΑ-««moo, ΤΡΛΚΖΛ ΒΛαΙΓΓΟΚ ΥΤΤΛΥΪί·. 

Μ: «Staa-Helth KeJia,

Σ
ε μια ιδιαίτερα κρίσιμη περίοδο, λόγω και των εξελίξεων που σημειώθηκαν αλλά και εκείνων 
που ακολουθούν για την τύχη της πώλησης του Θεραπευτηρίου Υγεία στο CVC Capital (δια
βάστε άλλο ρεπορτάζ και παρασκήνιο στη σελίδα 10) δικαστικές εκκρε
μότητες δημιουργούν νέα δεδομένα ενόψει και της νέας Γενικής Συνέλευσης 

της MIG που έχει οριστεί για το Σάββατο 25 Αυγούστου.
Στα «όπλα» των μετόχων που αντιδρούν στην πώ

ληση του Υγεία, πέρα από τα επιχειρήματα που μπαί
νουν στο τραπέζι, τα στοιχεία που ζητούνται, την ξε
χωριστή παράμετρο της «διαμάχης» - σύγκρουσης της 
MIG με το Κυπριακό Δημόσιο, προστίθενται και τα 
νέα δεδομένα που αφορούν την πολύκροτη υπόθεση 
της τράπεζας βλαστοκυττάρων.

Πρόκειται για μια αγωγή - μαμούθ που έχει απαι
τήσεις πολλών εκατομμυρίων ευρώ. Το σκάνδαλο για 
το οποίο τον περασμένο Οκτώβριο ολοκληρώθηκε η 
εισαγγελική έρευνα -με επίκεντρο την Stem Health-, 
με την άσκηση κακουργηματικής ποινικής δίωξης σε 
βάρος των υπευθύνων της εταιρίας αλλά και των εκ
προσώπων του πρώην ιδιοκτήτη που ήταν ο Όμιλος 
Υγεία που ανήκει κατά πλειοψηφικό ποσοστό στη MIG.

Το Υγεία και το Μητέρα είχαν πουλήσει το 2013 το 
σύνολο της συμμετοχής τους στην «Ιατρική Τεχνο
λογία Τράπεζα Βλαστοκυττάρων ΑΕ» στην Stem Health 
Hellas του Ομίλου Νικολαΐδη έναντι τιμήματος ενός 
ευρώ.

Για την υπόθεση αυτή βρίσκονται ήδη κατηγορού
μενα για απάτη 10 άτομα, μεταξύ των οποίων είναι στε
λέχη της Stem Health και εκπρόσωποι του Ομίλου 
Υγεία. Οι τελευταίοι κατηγορούνται και για άμεση συ
νέργεια για απάτη.

Η συγκεκριμένη τράπεζα, σύμφωνα με την εισαγ- 
γελική έρευνα, λειτουργούσε χωρίς να έχει αδειοδο-

τηθεί και, όπως επισημαί- 
νεται στο πόρισμα, οι γονείς 
που συμφωνούσαν για τη 
συντήρηση των βλαστο
κυττάρων των μωρών τους 
εξαπατήθηκαν.

Τότε στην κατάθεσή 
του στον Εισαγγελέα ο εκ
πρόσωπος της Steam 
Health έριξε το βάρος της 
ευθύνης στο Υγεία (MIG).

Η ΑΓΩΓΗ - ΜΑΜΟΥΘ
Στις 27/6/2018 ο Νι

κόλαος Νικολαΐδης και η 
εταιρία «Ιατρική Τεχνο
λογία Ελληνική Τράπεζα 
Βλαστοκυττάρων Α.Ε.» 
με τον διακριτικό τίτλο 
Stem Health Hellas 
(στην οποία είναι πράε-

ΩΑ ΤΑ ΒΛΑΣΤΟΚΥΤΤΑΡΑ
ΪΝΜΌΚ TOV ΠΟΛΥΜΕΛΟΥΣ ΠΜΤΟΛΜΗΟΥ

δρος ο Νικολαΐδης) με την αγωγή τους στρέφονται κα
τά των:

• Διαγνωστικό και Θεραπευτικό Κέντρο Αθηνών 
Υγεία Α.Ε. και

• Της εταιρίας Μητέρα Α.Ε. 
Με την αγωγή τους ζητούν οι 

εναγόμενοι να καταβάλλουν στον 
πρώτο ενάγοντα (φυσικό πρό
σωπο) «τα ποσά των 87.845 πλέ
ον των 541.994,97 ευρώ ως ο πί
νακας χρεών αναφέρει, πλέον του 
ποσού των 2.000.000, πλέον του 
ποσού των 1.999.956».

Στην ενάγουσα εταιρία Stem 
Health Hellas SA τα ποσά των
17.500.000 πλέον του ποσού των 
40.000.000, πλέον του ποσού 
9.999.956 και συνολικώς
67.500.000 εντόκως».

Στην πολυσέλιδη αγωγή (79 σε
λίδες) παρατίθεται το «ιστορικό» 
της όλης υπόθεσης, η παραβίαση 
νομοθετικών διατάξεων από τον όμι
λο Υγεία και πλήθος άλλων στοι
χείων τα οποία θα κριθούν από το 
δικαστήριο.

Aveytjfu) freipetej.

Οι ενάγοντες έχουν αγοράσει τα ποσοστά του Υγεία και 
του Μητέρα στην Ιατρική Τεχνολογία - 

Τράπεζα Βλαστοκυττάρων Α.Ε.
—mm

—

ΜίΜϊ: «

Η παράλληλη έρευνα ανακρίτριας - Ακαδημίας Αθηνών
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ΤΙ ΕΡΧΕΤΑΙ ΓΙΑ ΤΟ «ΥΓΕΙΑ»;
ΔΙΚΑΣΤΙΚΗ

ΠΡΟΚΑΤΑΡΚΤΙΚΗ ΕΞΕΤΑΣ

Η αναβολή της Γ.Σ, και οι αντιρρήσεις 
των μετόχων

Εντός των ημερών καθώς μετά το αίτημα της ανα
βολής της Γ. Συνέλευσης της MIG που έγινε δεκτό, 
οι μέτοχοι Jochen Muller, "Duntsche Bank AG Frank 
furt Clients A/E" και Angel Ναυτιλιακή - Τουριστική 
- Ξενοδοχειακή Εμπορική ΑΕ που εκπροσωπούσαν 
ποσοστό μεγαλύτερο του 1/20 του καταβεβλημένου 
μετοχικού κεφαλαίου, θα καταθέσουν τις ερωτήσεις, 
τις θέσεις τους και τις αντιρρήσεις τους για την σύμ
βαση πώλησης του θεραπευτηρίου Υγεία στο CVC 
Capital (όπως ορίζει ο νόμος επιβάλλεται αυτή η δια
δικασία και η προθεσμία υποβολής είναι εντός ΙΟημε- 
ρων).

Οι συγκεκριμένος μέτοχος, και όχι μόνο σύμφω
να με το κλίμα που επεκράτησε στη Γ.Σ. της MIG 
αντιδρούν στην πώληση του Θεραπευτηρίου, επι
καλούμενοι τη μη διαγνωστική διαδικασία και το «χα
μηλό του τιμήματος».

Η νέα Γενική Συνέλευση της MIG ορίστηκε για 
το Σάββατο 25 Αυγούστου. Στο μεταξύ η υπόθεση 
της πώλησης του «Υγεία» βρίσκεται υπό δικαστική 
διερεύνηση μετά την προκαταρ
κτική εξέταση που διέταξε η Ει
σαγγελία Αθηνών, μετά από μη
νυτήρια αναφορά που κατατέθη
κε στις 13/6/2018 για «την απευ

θείας πώληση του Θεραπευτηρίου». Ταυτόχρονα η 
MIG έχει να αντιμετωπίσει και τις εξελίξεις μετά την 
απόφαση του Διεθνούς Διαιτητικού Δικαστηρίου που 
απέρριψετην αξίωση αποζημίωση κατά της Κυπρια
κής Δημοκρατίας.

Οι μέτοχοι της MIG ζητούσαν 1,05 δισ. μαζί με 
τους τόκους και τώρα θα πληρώσει 5 εκ. και τα δι
καστικό έξοδα. Η Κύπρος είχε προσφύγει κατά της 

MIG διεκδικώντας 3,5 δισ. ευ-

Hiftr if at u //ATAMAVUw Ρώ από το ελληνικό Δημόσιο και 
MlU ΚΑΙ Π «ΑΙΑΓΊΑΛΓΙ» την εταιρία. Θα υπάρξει συμβι-

ΜΕ ΤΗΝ ΚΥΠΡΟ βασμός μεταξύ των δύο πλευ
ρών;
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1  Η ώρα της κρίσης για το «Ντυνάν»
Πηγή: DEAL NEWS Σελ.: 1,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
03-08-2018

Κυκλοφορία: 0 Επιφάνεια: 538.21 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟΣ -
ΤΟ ΙΔΡΥΜΑ ΩΝΑΣΗ

Η ώρα της κρίσης 
για το «Ντυνάν»
►► Η πλήρης επιβεβαίωση της “Deal” 

από το Υπ. Υγείας
^ Οι «μνηστήρες», το τίμημα και οι μη 

δεσμευτικές προσφορές
Σελ. 10
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ΣΗΜΕΡΑ Ο ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟΣ ΓΙΑ ΤΙΣ ΜΗ ΔΕΣΜΕΥΤΙΚΕΣ ΠΡΟΣΦΟΡΕΣ

Η ώρα της κρίσης για το «Ερ. Ντυνάν»!
Το Ίδρυμα Αλ. Ωνάσης μέσω αυτού θα διεκδικήσει το θεραπευτήριο. Οι άλλοι μνηστήρες

H
PriceWaterHouse άρχισε, από την Τετάρτη το μεση
μέρι, να «χτυπά» τις πόρτες των δυνητικά ενδιαφε
ρομένων επενδυτών στον διαγωνισμό για το «Ερρί

κος Ντυνάν», προκειμένου να αποκρυσταλ
λώσει μια σαφή εικόνα για το ποιοι τελι

κά από τους 23 «μνηστήρες» που είχαν 
εκδηλώσει αρχικό ενδιαφέρον, πα- 
ραλαμβάνοντας τα σχετικά teasers 
και υπογράφοντας πς συμβάσεις εμπι
στευτικότητας θα πάρουν μέρος στον 
διαγωνισμό για το «Ερρίκος Ντυνάν».

Σήμερα Παρασκευή, ο διαγωνι
σμός για το θεραπευτήριο (το 100% 

της εταιρίας Ημιθέα) πρόκειται 
να πραγματοποιηθεί κα

νονικά (είχε δοθεί 
παράταση 

μιας εβδο
μάδας) και 
οι μνηστή
ρες θα κα
ταθέσουν 
τις μη δε
σμευτικές 
τους προ- 
σφορές. 
Τούτες αρ
χικά υπο

λογίζεται να 
ξεπεράσουν 

το τίμημα 
των 70 εκ. ευ
ρώ.

Όπως απο
κάλυψε η "Deal" 
στη διαδικασία, 
εκτός συγκλονι

στικού απροόπτου πρόκειται πέραν των άλλων να πά
ρει μέρος και το Ίδρυμα Αλέξανδρος Ωνάσης, ώστε εάν 
είναι πλειοδότης στις δεσμευτικές προσφορές να δωρί
σει στη συνέχεια, το θεραπευτήριο στο Δημόσιο. Κυ
βερνητικά στελέχη, τις προηγούμενες μέρες είχαν συμ
φωνήσει, βάσει του πλάνου στο οποίο κινούνται εδώ 
και καιρό με τη διοίκηση του Ιδρύματος Ωνάση γι' αυ
τή τη λύση.

Ο αρχικός σχεδιασμόςτους ήταν να μην πραγματο
ποιηθεί διαγωνισμός, αλλά κάτι τέτοιο ήταν απαγο
ρευτικό, καθώς υπήρχαν εμπλοκές και ζητήματα και τώ
ρα θα φανεί εάν το ίδρυμα ανεβάσει ψηλά τον πήχη του 
τιμήματος (η Πειραιώς αξιολογεί την Ημιθέα πάνω από 
τα 100 εκ.) ώστε να βγει νικητής από τη διαδικασία.

Πάντως, έτσι όπως έχουν τα πράγματα, στην τελι
κή φάση των δεσμευτικών προσφορών θα δοθεί μά
χη, καθώς «απέναντι» από το Ίδρυμα Ωνάση υπάρχουν 
ενδιαφερόμενοι μνηστήρες που θα «χτυπήσουν» δυ
νατά το «Ερρίκος Ντυνάν».

Ανάμεσά τους είναι το Ιατρικό Αθηνών (Γ. Αποστο- 
λάπουλος Συμμετοχών) σε συνεργασία με το private 
equity fund Da Vidson Kempner, to CVC Capital (ανά
λογα με τις εξελίξεις για το «Υγεία»), η Pillar Stone, η 
πλατφόρμα δηλαδή του αμερικανικού fund KKR, η Βι-

οϊατρική του Σπανού, η Ευρωκλινική, τα fund Farallon, 
το Mybadata κ.ά. Πρωτίστως, όμως, έχει σημασία 
να περιμένει κανείς τις συνεργασίες που θα γίνουν 
και ποιοι από τους μνηστήρες θα περάσουν στην επό
μενη φάση.

ΕΠΙΣΗΜΑ ΑΠΟ ΤΟ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ

Η επιβεβαίωση της "Deal"
Το έγραψε η "Deal" και επιβεβαιώθηκε. Την Παρα

σκευή το αποκαλύψαμε και την Τρίτη με επίσημη ανα
κοίνωσή του, το Υπουργείο Υγείας τόνισε ότι «συμφω- 
νήθηκε η συνεργασία του Υπουργείου Υγείας και του 
Ιδρύματος Ωνάση για την επανένταξη του νοσοκομεί
ου Ερρίκος Ντυνάν στο Δημόσιο Τομέα».

Παράλληλα ολοκληρώθηκαν οι διαδικασίες που αφο
ρούν τη δωρεά του Ιδρύματος Ωνάση για τη δημιουρ
γία του Ωνάσιου Εθνικού Μεταμοσχευτικού Κέντρου και 
του Ωνάσειου Καρδιοχειρουργικού και Μεταμοσχευτι- 
κού Παίδων.
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1  ΚΕΕΛΠΝΟ: Τα μέτρα πρόληψης για τη νόσο των
λεγεωναρίων

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,15 Ημερομηνία
έκδοσης:

03-08-2018

Κυκλοφορία: 8100 Επιφάνεια: 477.09 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΕΕΛΠΝΟ: Τα μέτρα πρόληψηε 
για τη νόσο των λεγεωνάριων

---------------------------------©---------------------------------
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1

Μέτρα-ασπΐδα 
στη νόσο των 
λεγεωνάριων

Το ΚΕΕΛΠΝΟ χτυπά καμπανάκι και 
επισημαίνει tous κινδύνουε. Πώε μεταδίδεται 
και ποιοι οι κατάλληλοι τρόποι αποφυγήε tits

Μ
ετά τον πρόσφατο 
θάνατο του δημο
σιογράφου Μάνου 
Αντώναρου από τη 
νόσο των λεγεωνά
ριων και το περιστατικό του δη
μοφιλούς ηθοποιού Ακη Σακελ- 

λαρίου, ο οποίος παραμένει δια- 
σωληνωμένος στο Κέντρο Ανα
πνευστικής Ανεπάρκειας του 
Νοσοκομείου Σωτηρία με πνευ
μονία που οφείλεται στο βακτή
ριο λεγιονέλλα, το Κέντρο Ελέγ
χου Πρόληψης Νοσημάτων (ΚΕ
ΕΛΠΝΟ) επισημαίνει τους κινδύ
νους που μπορεί να προκαλέσει 
η νόσος.

Σύμφωνα με το ΚΕΕΛΠΝΟ, το 
2017 παρατηρήθηκε αύξηση στα 
κρούσματα της νόσου των λεγε
ωνάριων σε ταξιδιώτες σε διάφο
ρες ευρωπαϊκές χώρες, όπως η 
Γαλλία, η Ιταλία, η Ισπανία και η 
Ελλάδα. Ειδικότερα, η λεγεωνέλ- 
λωση είναι μία οξεία λοίμωξη του 
αναπνευστικού, που προκαλεΐ- 
ται από τα βακτηρίδια του γένους 
Legionella και εμφανίζεται με δύο 
μορφές. Τον πυρετό Pontiac, που

αποτελεί αυτοπεριοριζόμενη λοί
μωξη που μοιάζει με γριπώδη 
συνδρομή, και τη νόσο των λε
γεωνάριων, που εκδηλώνεται κυ
ρίως ως πνευμονία και είναι δυ
νητικά θανατηφόρος περίπου σε 
5°/ο-30°/ο των κρουσμάτων. Η λε- 
γιονέλλα είναι ένα βακτηρίδιο ευ
ρέως διαδεδομένο στη φύση, που 
απαντάται στο υδάτινο περιβάλ
λον και δύναται να αποικίσει όλα 
τα συστήματα ύδρευσης, τόσο το 
δίκτυο παροχής θερμού όσο και 
κρύου νερού, με ιδανικές συνθή
κες πολλαπλασιασμού τη θερμο
κρασία μεταξύ 20 έως 50 βαθμούς 
Κελσίου.

Η μετάδοση της νόσου γίνεται 
με εισπνοή του βακτηριδίου, όταν 
νερό που είναι μολυσμένο δια
σκορπίζεται στον αέρα υπό μορ
φή σταγονιδίων (αεροζόλ, ντους). 
Η νόσος των λεγεωνάριων δεν με
ταδίδεται από άνθρωπο σε άνθρω
πο, ενώ η συνήθης θεραπεία πε
ριλαμβάνει την ενδοφλέβια χο
ρήγηση αντιβιοτικών. Για την 
πρόληψη εμφάνισης της νόσου 
απαιτείται η συστηματική λήψη

Ψυκτικός συντηρεί κλιματιστικό. Ενθετη: Ο ηθο
ποιός Ακης Σακελλαρίου

κατάλληλων μέτρων για τη σω
στή λειτουργία των υδραυλικών 
και κλιματιστικών εγκαταστάσεων 
με υδρόψυκτους πύργους ψύξης, 
ιδιαίτερα σε χώρους όπως ξενο
δοχειακές εγκαταστάσεις, αθλητι
κές εγκαταστάσεις, υδάτινα πάρ
κα, νοσοκομεία, ιαματικά λουτρά, 
κρουαζιερόπλοια, αλλά και η απο
φυγή δημιουργίας εστίας μόλυν
σης στα σημεία των δικτύων όπου

παρατηρείται συχνή αυξομείωση 
της θερμοκρασίας και εμφανίζο
νται εναποθέσεις αλάτων και ξέ
νων σωμάτων γενικότερα. Σημει
ώνεται ότι για την τουριστική πε
ρίοδο 2018, το ΚΕΕΛΠΝΟ, μεταξύ 
άλλων, έχει αποστείλει στο Ξενο
δοχειακό Επιμελητήριο Ελλάδας 
ενημερωτικό υλικό για τα μέτρα 
πρόληψης από τη νόσο των λεγε
ωνάριων.
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1  Εμπλοκή με την πληρωμή για εφημερίες στο ΕΣΥ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
03-08-2018

Κυκλοφορία: 14860 Επιφάνεια: 262.01 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εμπλοκή με την πληρωμή 
για εφημερίες στο ΕΣΥ
Νέα εμπλοκή στην αποπληρωμή δε
δουλευμένων γιατρών του ΕΣΥ, λό
γω του «παγωμένου» από την ίδια 
την κυβέρνηση νέου ωραρίου των 
νοσοκομειακών γιατρών, σημει
ώθηκε την τελευταία εβδομάδα. 
Μετά τους γιατρούς του νοσοκο
μείου Παίδων «Αγλαΐα Κυριάκου» 
και των κέντρων υγείας της 1ης 
Υγειονομικής Περιφέρειας Αττικής 
και οι γιατροί του Τζανείου κινδυ
νεύουν να μην πληρωθούν για εφη
μερίες που δούλεψαν τους προ
ηγούμενους μήνες.

Η πρώτη εμπλοκή δημιουργήθηκε 
όταν η αρμόδια επίτροπος του Ελεγ
κτικού Συνεδρίου για το «Αγία Σο
φία» και τα κέντρα υγείας της Ατ
τικής επέστρεψε αθεώρητα τα σχε
τικά εντάλματα πληρωμής για τους 
μήνες Απρίλιο και Μάιο, επικαλού
μενη τον νόμο που ψήφισε η ση
μερινή κυβέρνηση τον περασμένο 
Νοέμβριο για το νέο ωράριο των 
νοσοκομειακών γιατρών. Σύμφωνα 
με αυτόν, η εβδομαδιαία διάρκεια 
εργασίας δεν μπορεί να υπερβαίνει 
τις 48 ώρες. Ο ανώτερος χρόνος συ
νεχούς εργασίας είναι 12 ώρες (είτε 
επτά ώρες τακτικού ωραρίου ακο
λουθούμενες από πέντε ώρες ενερ
γής εφημερίες, είτε 12 ώρες ενεργής 
εφημερίας). Ωστόσο ο νόμος αυτός 
με τον οποίο αντιδρούσαν οι νο
σοκομειακοί γιατροί «πάγωσε» με 
εντολη του υπουργείου Υγείας προς 
τις διοικήσεις των νοσοκομείων, 
αφού η σωστή εφαρμογή του απαι
τούσε ενίσχυση των νοσοκομείων 
με ιατρικό προσωπικό.

Την περασμένη εβδομάδα, ο αρ
μόδιος για το Τζάνειο Νοσοκομείο 
επίτροπος του Ελεγκτικού Συνε
δρίου, επίσης αρνήθηκε να εγκρίνει 
την πληρωμή των εφημεριών των 
γιατρών για τον μήνα Ιούνιο. Αν
τίθετα, έστειλε ενημερωτικό ση
μείωμα στο νοσοκομείο, ζητώντας 
από κάθε γιατρό να υπογράψει υπεύ
θυνη δήλωση ότι ξεπέρασε με δική

του ευθύνη το 48ωρο εβδομαδιαίας 
εργασίας. Ομως, μία τέτοια δήλωση 
σαφώς αφήνει ακάλυπτο νομικά 
τον γιατρό σε περίπτωση ιατρικού 
λάθους. Η ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας σε σηνάντηση που είχε με 
τους εκπροσώπους των γιατρών το 
πρωί της Δευτέρας 23 Ιουλίου -και 
πριν καταγραφεί το δεύτερο περι
στατικό άρνησης έγκρισης ενταλ
μάτων- δεσμεύθηκε ότι έως τις 
δέκα Αυγούστου, θα έχει βρεθεί λύ
ση για το πρόβλημα, και παρέπεμψε 
η ίδια το θέμα σε κλιμάκιο του Ελεγ
κτικού Συνεδρίου.

Την ίδια στιγμή, απλήρωτοι εδώ 
και μήνες παραμένουν πολλοί επι
κουρικοί γιατροί που καλύπτουν 
μεγάλα κενά στα δημόσια νοσοκο-

Αιιία είναι ο ανεφάρμο
στος νέος νόμος για 
το ωράριο των νοσοκομει
ακών γιατρών, τον οποίο 
«πάγωσε» το ίδιο 
το υπ. Υγείας.

μεία και η θητεία των οποίων έχει 
ξεπεράσει -με παρατάσεις της δι
οίκησης- τους 24 μήνες. Το υπουρ
γείο Υγείας φαίνεται να αδυνατεί 
να βρει λύση στο αδιέξοδο που έχει 
προκαλέσει η δημοσιοποίηση της 
απόφασης του Ελεγκτικού Συνε
δρίου, το οποίο έκρινε μη νόμιμες 
τις συμβάσεις των επικουρικών 
(γιατρών και λοιπού προσωπικού) 
που υπερβαίνουν το 24μηνο. Είναι 
ενδεικτικό ότι εδώ και πέντε μήνες 
δεν εγκρίνονται οι αποζημιώσεις 
των επικουρικών γιατρών στη Χίο 
και στη Χαλκίδα, ενώ πρόβλημα 
έχει προκήψει με τους επικουρικούς 
των νοσοκομείων του Πειραιά, των 
Ιωαννίνων και του Αγρίνιου.

Π. ΜΠ.
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1  Ρουτίνα τα ατυχήματα στα απορριμματοφόρο *
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 17 Ημερομηνία

έκδοσης:
03-08-2018

Κυκλοφορία: 7400 Επιφάνεια: 431.7 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ρουτίνα τα ατυχήματα 
στα απορριμματοφόρο

*
0 τραυματισμός
46χρονης
συμβασιούχου
στον Δήμο
Δάφνης την
περασμένη
Τετάρτη
προστίθεται στον 
μακρύ κατάλογο 
των εργατικών 
ατυχημάτων που 
έχουν σημειωθεί 
τα τελευταία 
χρόνια στον τομέα 
καθαριότητας 
των ΟΤΑ

► Tns ΑΦΡΟΔΙΤΗΣ ΤΖΙΑΝΤΖΗ

ΑΛΛΟ ΕΝΑ ΕΡΓΑΤΙΚΟ ατύχημα 
στους ΟΤΑ σημειώθηκε την Τετάρτη. 
Αυτή τη φορά στον Δήμο Δάφνης-Υ- 
μηττού. Πάλι αφορά συμβασιούχο, 
πάλι γυναίκα, πάλι εργαζόμενη στα 
απορριμματοφόρο - θέση υψηλής 
επικινδυνότητας που θεωρητικά πρέ
πει να στελεχώνεται μόνο από εξειδι- 
κευμένο προσωπικό. Πάλι εργαζόταν 
χωρίς να της παρέχονται τα προβλε- 
πόμενα από τον νόμο Μέσα Ατομικής 
Προστασίας. Μόνη της προφύλαξη 
ένα κίτρινο γιλέκο. Αυτή τη φορά η 
γυναίκα, 46 ετών, μητέρα δύο παιδιών, 
ήταν τυχερή. Τη γλίτωσε με κάταγμα 
στην περόνη και σοβαρές βλάβες στην 
κνήμη. Χειρουργήθηκε και νοσηλεύε
ται στο Λαϊκό Νοσοκομείο.

Πέρυσι τον Ιούλιο συλλογικότητες 
διαδήλωναν έξω από το δημαρχείο 
Ζωγράφου για τον άδικο θάνατο 
της 60χρονης Ντανιέλλας Πρελο- 
ρέντζου. Αφησε την τελευταία της 
πνοή στα απορριμματοφόρα, αφού 
τη φώναξαν να εργαστεί διπλοβάρ- 
δια με καύσωνα, ως οδοκαθαρίστρια. 
Πέρυσι τον Αύγουστο έχασε τη ζωή 
της η 30χρονη εργάτρια καθαριότητας 
Ανδριάννα Σταμοπούλου, στο Κατά- 
κολο του Πύργου Ηλείας, πέφτοντας 
από απορριμματοφόρο. Ηταν επίσης 
«οκταμηνίτισσα» συμβασιούχος, μη
τέρα δύο παιδιών, και έκανε αυτή την 
επικίνδυνη δουλειά χωρίς εκπαίδευση 
και μέτρα προστασίας.

Η ΠΟΕ-ΟΤΑ στον κατάλογο με τα 
δεκάδες θύματα εργατικών ατυχη
μάτων των τελευταίων δύο χρόνων 
σημειώνει ότι «τα περισσότερα δυστυ
χήματα και ατυχήματα προκλήθηκαν

με απορριμματοφόρο και αφορούν 
πρόσκρουση αυτοκινήτων, πτώση του 
επιβαίνοντος υπαλλήλου αποκομιδής, 
παράσυρση την ώρα που το όχημα 
έκανε όπισθεν κ.λπ.».

Παρόμοια χαρακτηριστικά είχε το 
ευτυχώς μη θανάσιμο ατύχημα στον 
Δήμο Δάφνης-Υμηττού. Οπως μας με
ταφέρουν συνάδελφοί της, η εργαζό
μενη δούλευε από τον Μάιο με οκτά
μηνη σύμβαση, ως οδοκαθαρίστρια, 
αλλά αναγκαζόταν να δουλεύει και 
στα απορριμματοφόρο, χωρίς εκπαί
δευση. Το ατύχημα σημειώθηκε ενώ 
ακολουθούσε πεζή το απορριμματο
φόρο που έκανε όπισθεν, πιθανότατα 
γλιστρώντας σε υπολείμματα ακαθαρ
σιών από τις σακούλες σκουπιδιών.

«Δεν πρέπει σε καμία περίπτωση 
να αποδεχθούμε ως κανονικότητα 
κάθε λίγο ένας εργάτης, μια εργάτρια 
να πεθαίνει ή να τσακίζεται», γράφει 
η ανακοίνωση του Δικτύου Εργαζο
μένων ΟΤΑ, αποδίδοντας σοβαρές 
ευθύνες στον δήμο για τη μη τήρηση 
των μέτρων ασφάλειας και υγιεινής. 
Εργαζόμενοι στον Δήμο Δάφνης-Υ- 
μηττού καταγγέλλουν την έλλειψη 
Μέσων Ατομικής Προστασίας και 
την πλήρη ανυπαρξία εμβολιασμών 
και των προβλεπόμενων ιατρικών 
εξετάσεων για τους εργαζόμενους 
καθαριότητας. «Η εντατικοποίηση της 
εργασίας στην υπηρεσία καθαριότη
τας είναι δεδομένη καθημερινά, αφού 
όταν τελειώσουν την περισυλλογή με 
το απορριμματοφόρο, τους στέλνουν 
να σκουπίζουν στον δρόμο», καταλή
γει η καταγγελία, απαιτώντας μόνιμες 
προσλήψεις, σεβασμό στις ζωές των 
εργαζομένων, τήρηση της εργατικής 
νομοθεσίας.
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1  «ΑΠΑΡΑΔΕΚΤΑ ΛΑΘΗ»: Καμπανάκι για νερό και αέρα
από τον ΙΣΑ

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

03-08-2018

Κυκλοφορία: 7200 Επιφάνεια: 256.67 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ► «ΑΠΑΡΑΔΕΚΤΑ ΛΑΘΗ»

Καμπανάκι για νερό 
και αέρα από τον ΙΣΑ
ΜΕΤΡΗΣΕΙ! για την ποιότητα νε- 
ρού-αέρα στο Μάτι ζητά, μεταξύ 
άλλων, ο Ιατρικός Σύλλογος Αθη
νών (ΙΣΑ), ο οποίος κάνει λόγο για 
«απαράδεκτα λάθη στους χειρι
σμούς που συντέλεσαν στην έκταση 
που έλαβε η τραγωδία».

Ο Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών θέ
τει μια σειρά με ερωτήματα προς 
τους αρμόδιους φορείς Υγείας και 
το υπουργείο. Κατ’ αρχάς, διερωτά- 
ται για ποιο λόγο δεν λειτουργούσε 
το Κέντρο εκτίμησης κινδύνου και 
αντιμετώπισης οξέων συμβάντων 
του ΚΕΕΛΠΝΟ (Κέντρο Ελέγχου 
και Πρόληψης Νοσημάτων) το 
βράδυ της φονικής πυρκαγιάς. 
Οπως έχει αναδείξει με ρεπορτάζ 
του ο Ελεύθερος Τύπος, το Κέντρο 
αυτό από 16 Ιουλίου σταμάτησε 
την 24ωρη λειτουργία του και είχε 
πρωινό ωράριο λειτουργίας (08.00- 
16.00). Το βράδυ της πυρκαγιάς 
ήταν κλειστό με αποτέλεσμα πολ
λές κλήσεις για βοήθεια να μείνουν 
αναπάντητες.

Ερώτημα
Ο ΙΣΑ ρωτά επίσης εάν έχουν πραγ
ματοποιηθεί από το ΚΕΕΛΠΝΟ με
τρήσεις του αέρα, για την αιθαλομί- 
χλη και τον καπνό, καθώς και ποια 
είναι τα αποτελέσματά τους. «Γιατί 
δεν ενημερώθηκαν άμεσα οι κάτοι
κοι των πληγεισών περιοχών για 
τα μέτρα προστασίας που έπρεπε 
να λάβουν;

Γιατί το υπουργείο Υγείας έβγα
λε οδηγίες, εννέα ημέρες μετά 
την πυρκαγιά, στις 31 Ιουλίου 
2018, αφήνοντας τους κατοίκους 
των περιοχών και τους εθελοντές 
εκτεθειμένους σε κινδύνους κατά 
τα πρώτα κρίσιμα 24ωρα;». Ο ΙΣΑ

διερωτάται ακόμη εάν έχουν γίνει 
δειγματοληψίες νερού στην περι
οχή μετά την αποκατάσταση των 
αγωγών και των δικτύων ύδρευ
σης.

Ευθεία επίθεση κατά του ανα
πληρωτή υπουργού Υγείας, Παύ
λου Πολάκη, εξαπέλυσε χθες με 
ανακοίνωσή του και ο πρόεδρος 
εργαζομένων του ΚΕΕΛΠΝΟ, Στα- 
μάτης Πουλής. Ο κ. Πουλής τονί
ζει ότι ο αναπληρωτής υπουργός 
Υγείας απέκρυψε το μέγεθος της 
φονικής πυρκαγιάς προσερχόμενος 
στη συνεδρίαση του συντονιστικού 
οργάνου. «Μιλούσε αόριστα “για 
κάποιους εγκλωβισμένους στο 
Κόκκινο Λιμανάκι” και δεν τολμού
σε καν να αναφέρει ότι εκείνη την 
ώρα γνώριζε ότι υπήρχαν πολλοί 
νεκροί, μεταξύ αυτών και το εξάμη
νο βρέφος. Και δεν ντρέπεται. Αντι- 
θέτως, έχει το θράσος να κρύβεται 
και να επικαλείται τη “σφραγίδα” 
του ιατροδικαστή για τους θανά
τους, ενώ είναι σε όλους γνωστό 
ότι ο ιατρός πιστοποιεί το θάνατο 
και ο ιατροδικαστής διερευνά τις 
αιτίες αυτού. Βασικές αρχές της 
Ιατρικής που εσκεμμένα διαστρε
βλώνει. Κοιτούσε κάτω στο κινητό 
του και δεν σήκωνε το βλέμμα του. 
Παραπλανούσε τον κόσμο την ώρα 
της τραγωδίας, αντί να τον ενημε
ρώνει σωστά για το μέγεθος του 
κινδύνου».

Ο πρόεδρος των εργαζομένων 
του ΚΕΕΛΠΝΟ καλεί τον κ. Πολάκη 
«να εξηγήσει στους Ελληνες πολί
τες γιατί το τραγικό βράδυ της φο
νικής πυρκαγιάς δεν λειτουργούσε 
το Κέντρο Επιχειρήσεων του ΚΕΕΛ
ΠΝΟ ύστερα από 14 συναπτά έτη 
24ωρης λειτουργίας του».
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1  43 άτομα «χτύπησε» φέτος ο ιός του Δυτικού Νείλου
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 18 Ημερομηνία

έκδοσης:
03-08-2018

Κυκλοφορία: 7200 Επιφάνεια: 207.63 cm² Αρθρογράφος:

Θέματα: ΥΓΕΙΑ_ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

43 άτομα «χτύπησε» φέτοε 
ο 10s του Δυτικού Νείλου
ΑΝΟΔΙΚΗ πορεία ακολουθεί ο ιός 
ίου Δυτικού Νείλου, με τα κρούσμα
τα να έρχονται πλέον σε 43 και να 
είναι διπλάσια σε σχέση με την προ
ηγούμενη εβδομάδα.

Σύμφωνα με το επιδημιολογικό 
δελτίο του Κέντρου Ελέγχου και 
Πρόληψης Νοσημάτων (ΚΕΕΛΠΝΟ), 
συνολικά τα περιστατικά λοίμωξης 
από τον ιό του Δυτικού Νείλου μέχρι 
χθες ήταν 43. Εξ αυτών τα 35 εκδη
λώθηκαν από το κεντρικό νευρικό 
σύστημα (εγκεφαλίτιδα, μηνιγγίτι
δα ή οξεία χαλαρή παράλυση).

ΔΙΠΛΑΣΙΑ 
ΤΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ 

ΣΕ ΣΥΓΚΡΙΣΗ ΜΕ 
ΤΗΝ ΑΝΤΙΣΤΟΙΧΗ 

ΠΕΡΣΙΝΗ ΠΕΡΙΟΔΟ

Συνολικά 16 άνθρωποι νοσηλεύ
ονται σε νοσοκομεία για την αντιμε
τώπιση της λοίμωξης που προκαλεί 
ο ιός του Δυτικού Νείλου, ενώ ένας 
ασθενής βρίσκεται σε Μονάδα Εντα
τικής Θεραπείας (ΜΕΘ).

Αξίζει να σημειωθεί ότι από τα 43

περιστατικά που έχουν καταγραφεί 
φέτος μέχρι τώρα, μόλις ένα δεν 
χρειάστηκε νοσηλεία, γεγονός που 
δείχνει ότι η λοίμωξη είναι ιδιαίτερα 
σοβαρή και στις περισσότερες περι
πτώσεις απαιτεί νοσηλεία.

Η βασική εστία της λοίμωξης βρί
σκεται στη Δυτική Αττική, όπου έχουν 
αναφερθεί περισσότερα από τα μισά 
κρούσματα του ιού του Δυτικού Νεί
λου. Κατά τα άλλα, μετά τα Μέγαρα, 
την Ελευσίνα και την Ηλιούπολη, μια 
νέα εστία εμφανίστηκε στην Αττική, 
στον Ασπρόπυργο. Στη Θεσσαλο

νίκη, εκτός από τη Χαλκηδόνα και 
το Ωραιόκαστρο, επηρεαζόμενες 
περιοχές είναι οι Δήμοι Κορδελιού- 
Ευόσμου και Βόλβης.

Στην Ημαθία υπάρχουν δύο περι
οχές με εργαστηριακά επιβεβαιωμέ
να κρούσματα - ως την περασμένη 
εβδομάδα ήταν μόνο ο Δήμος Αλε
ξάνδρειας, πλέον είναι και ο Δήμος 
Βέροιας. Ακόμη, κρούσματα δηλώθη
καν στην Κορινθία, και συγκεκριμένα 
στο Δήμο Λουτρακίου-Περαχώρας- 
Αγίων Θεοδώρων.

Μ.-Ν. ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ


